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1. sz. JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: A Tiszagyenda Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. február 28-án 

megtartott, Pénzügyi Bizottsági ülésének jegyzőkönyvéből 

 

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív alapján 

 

Pádár Lászlóné bizottsági elnök: Szeretettel köszönti a megjelenteket, képviselő társaimat, 

aljegyző asszonyt, alpolgármester asszonyt, illetve Dienes Tímeát, aki a költségvetést 

készítette. Megállapítja, hogy a bizottság határozatképes. Jegyzőkönyvvezetőnek Moldovánné 

Janku Mónikát javasolja. Aki ezzel egyetért, kézfeltartással szavazzon. Megállapítja, hogy a 

bizottság 3 igen szavazattal elfogadta Moldovánné Janku Mónikát jegyzőkönyvvezetőnek. 

 

1/2023. (II.28.) számú határozat 

 

- Jegyzőkönyvvezető személyének elfogadásáról – 

 

Tiszagyenda Községi Önkormányzat Pénzügyi Bizottsága Moldovánné Janku Mónikát 

elfogadta a bizottsági ülés jegyzőkönyv vezetőjének. 

 

Pádár Lászlóné bizottsági elnök: Három napirendi pontunk lenne, a kiküldött meghívónak 

megfelelően. Megkérdezi, hogy van-e más javaslat? Amennyiben nincs, kéri a napirendi 

pontokat szavazzák meg. Aki ezzel egyetért, kézfeltartással szavazzon. A bizottság 3 igen 

szavazattal, elfogadta a napirendi pontokat. 

 

2/2023. (II.28.) számú határozat 

 

- Napirendi pontok elfogadásáról – 

 

Tiszagyenda Községi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága a napirendi 

pontokat a javasolt formában elfogadta. 

 

 

1. Tiszagyenda Községi Önkormányzat 2023. évi költségvetésének megtárgyalása 

Ea.: Pádár Lászlóné elnök 

 

2. Tiszagyenda Községi Önkormányzat bevételeinek és a Gst. 8.§ (2) bekezdése szerinti 

adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet 

követő három évre várható összegének megtárgyalása 

 

3.  Egyebek 

Ea.: Pádár Lászlóné elnök 

 

Első napirendi pont: Tiszagyenda Községi Önkormányzat 2023. évi költségvetésének 

megtárgyalása 

 



Pádár Lászlóné bizottsági elnök: Ahogy néztem, a legfőbb bevételeink leginkább állami 

költségvetési forrásból származnak. Látjuk, hogy a tavalyihoz képest mennyi támogatást 

kaptunk a központi költségvetésből. Van, ahol többet, van ahol kevesebbet. Amit közvilágításra 

kaptunk, az reméljük elég lesz az idei áram számlákra. Amit szerettem volna kérdezni, hogy 

van itt egy másik támogatás, ahol 1 millió forint körüli összeget kaptunk, ez miért ilyen 

alacsony?  

Dienes Tímea könyvelő: A közfoglalkoztatásnál miért ilyen alacsony az összeg, az a kérdés? 

Az azért van, mert az idei évre a közfoglalkoztatásról még nincs támogatói okirat, így ami ebben 

a költségvetésben van, az áthúzódik még tavalyról.  

Pádár Lászlóné bizottsági elnök: Értem, köszönöm. Tehát ahogy egyébként átnéztem a 

költségvetést, a bevételek elég szűkösek, úgyhogy nagyon oda kell figyelni a kiadásokra. Azt 

gondolom egyébként, hogy ez a költségvetés most olyan alaposan, annyira jól ki van dolgozva, 

hogy ezt most érdemes, így ahogy van elfogadni, ahhoz, hogy működőképesek legyünk, hogy 

megfelelően működhessen az önkormányzat. Én most szeretném átadni a szót a 

képviselőtársaimnak, mondják el a véleményüket ők is.  

Oláh János bizottsági tag: Rengeteg nyert pályázat van még ugye függőben. Tehát ami 

összegek esetleg negatívként szerepelnek most, azok az év folyamán realizálódni fognak. Tehát 

én is elfogadásra javaslom a költségvetést. 

Balogh Henrietta aljegyző: Annyit szeretnék hozzáfűzni, hogy ez a hiány annyira rosszul 

hangzik. Ez a „hiány” igazából nem hiányoznak, ezek az összegek rendelkezésünkre állnak, 

már tavaly megvoltak, úgymond maradványként szerepel a költségvetésben. Nagyon jelentős 

tételek a T.O.P.-os beruházás összegei, nagyon régen volt ilyen nagy összegű, 669 milliós 

költségvetésünk, és ez mind a T.O.P.-os beruházásokból adódik.  

Pádár Lászlóné bizottsági elnök: Köszönöm szépen, hogy tájékoztattad a bizottságot. 

Valakinek van-e még hozzáfűznivalója? Marika esetleg? 

Lenge Tiborné bizottsági tag: Én szintén elfogadásra javaslom. Akárhogy nézzük, nagyon jól 

el van készítve az idei költségvetés, alapos munka.  

Balogh Henrietta aljegyző: ami még nem szerepel ebben a költségvetésben, az a 2023-as 

START Munka mintaprogram, mert nem rendelkeztünk még érvényes, aláírt hatósági 

szerződésekkel, így ez majd módosításként fog belekerülni.  

Pádár Lászlóné bizottsági elnök: Még alpolgármester asszonyt szeretném megkérni, hogy a 

Kunhegyesi Mikro-térségi Szociális Intézménnyel való társulásunkról, illetve az ezzel 

kapcsolatos pénzügyi dolgokról mondjon nekünk pár szót. 

Hajnal Istvánné alpolgármester: Most úgy néz ki, hogy ebben a szociális rész, a gyerekjóléti 

szolgálatot idén nem sikerül nullásra kihoznunk. Megszűnt a támogatás, ha jól tudom? 

Balogh Henrietta aljegyző: Igen, a kiegészítő támogatás megszűnt 2023-ban. A másik pedig, 

hogy a bérek nőttek, ágazati szakmai pótlékot nem adják már, nem lehetett vele előre tervezni, 

ami a bérkülönbözetet fedezné.  

Hajnal Istvánné alpolgármester: Várható, hogy ezt a pótlékot megadják a jövőben azért? 



Dienes Tímea könyvelő: Én olvastam róla, hogy realizálni akarják ezt a dolgot mindenképp, 

kiegészítő támogatásként.  

Hajnal Istvánné alpolgármester: Ez meglepetésként ért engem, hogy a Szociális Társulással 

nem kapunk így már plusz normatívát. Elgondolkozásra ad ez okot, azt gondolom. Tudjuk, 

hogy ez a társulás egy kényszerű dolog volt, amiatt, hogy plusz bevételünk legyen. Érdemes 

elgondolkozni rajta, hogy így megéri-e ez még nekünk, mert rengeteg probléma van vele 

egyébként. Itt szeretném megjegyezni, hogy a társulási tanács ülésén én elmondtam, hogy 

szerintem a családsegítést úgy kellene átszervezni, hogy plusz pénzbe se kerüljön, és nálunk is 

legyen rendes ellátás, hogy a heti 2x8 óra helyett, 4x4 órában járna át Tiszaroffról a 

családsegítős. A tiszaroffi polgármester asszony tiltakozott ez ellen, nem egyezett bele. Nálunk 

viszont a településen sajnos olyan szinten leromlott a családsegítés, hogy nem is lehet már 

annak nevezni sem. Azt szeretném kérdezni még, hogy az összegek a bevételekről, árakról a 

költségvetésben, ebben még a tavalyi, vagy már az idei számok szerepelnek? 

Balogh Henrietta aljegyző: Ezek már az új összegek. 

Pisók István polgármester: Nagyon jól összeszedett költségvetést csinált Tímea valóban, nem 

volt pedig egyszerű dolga. Valóban eléggé spórolnunk kell idén. Azon is tudunk majd 

megtakarítani valamennyit, ha például a szociális tüzifát mi hozzuk be magunknak. Illetve, ha 

már minden épületünknél befejeződik a szigetelés, korszerűsítés, az a számlákon is meg fog 

látszódni. A szociális társulással való kapcsolatunkról én még azt gondolom, hogy le kell majd 

ülnünk tárgyalni.  

Hajnal Istvánné alpolgármester: Én amondó vagyok, hogy így, ebben a formában, hogy már 

nem kapunk plusz támogatást azért, mert a társuláshoz tartozunk, feleslegessé vált ez a 

kapcsolat. A központ maradna Kunhegyesen úgyis. Én a társulási ülésen is ragaszkodtam hozzá, 

hogy Tiszagyendán rendes ellátás kell, családsegítés, ezt a 2019-es és a 2022-es ellenőrzésen is 

alátámasztották.  

Pádár Lászlóné bizottsági elnök: Rendben, akkor, ha másnak nincs egyéb hozzáfűzni valója 

a költségvetéshez, akkor javaslom, hogy szavazzunk. Aki tehát egyetért a 2023-as költségvetés 

tervezettel, elfogadja, kérem, kézfeltartással szavazzon. Köszönöm! Megállapítom, hogy 3 

igen, 0 nem, 0 tartózkodik szavazattal elfogadtuk. 

 

3/2023. (II.28.) számú határozat 

- 2023. évi költségvetés elfogadásáról -  

Tiszagyenda Községi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága a Képviselő-

testület számára a 2023. évi költségvetést elfogadásra javasolja.  

Második napirendi pont: Tiszagyenda Községi Önkormányzat bevételeinek és a Gst. 8.§ (2) 

bekezdése szerinti adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a 

költségvetési évet követő három évre várható összegének megtárgyalása 

 

Pádár Lászlóné bizottsági elnök: Itt kérném aljegyző asszonyt és a könyvelőnket, hogy 

tájékoztassanak minket egy kicsit érthetőbben, kérnék egy kis segítséget. 



Balogh Henrietta aljegyző: Itt arról van szó, hogy az államháztartásról szóló törvény, illetve 

a gazdasági stabilitásról szóló törvény szerint, meg kell határozni, hogy mennyi a helyi adóink 

terhére vállalható kötelezettségünk összege. Ez a bevételeink 50%-a, ami 7 millió 600 ezer 

forint.  

Pádár Lászlóné bizottsági elnök: Köszönöm szépen. Én azt gondolom, hogy ehhez nem 

tudunk mit hozzátenni, ezt meg kell szavaznunk akkor. Nem tudom valakinek van-e esetleg 

bármi hozzáfűzni valója? Ha nincs, akkor kérem, hogy aki ezzel egyetért, kézfeltartással 

szavazzon. Köszönöm! Megállapítom, hogy 3 igen, 0 nem, 0 tartózkodik szavazattal 

elfogadtuk. 

4/2023. (II.28.) számú határozat 

- Tiszagyenda Községi Önkormányzat bevételeinek és a Gst. 8.§ (2) bekezdése 

szerinti adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a 

költségvetési évet követő három évre várható összegének elfogadásáról -  

Tiszagyenda Községi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága a Képviselő-

testület számára a Tiszagyenda Községi Önkormányzat bevételeinek és a Gst. 8.§ (2) bekezdése 

szerinti adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet 

követő három évre várható összegéről elfogadásra javasolja.   

 

Pádár Lászlóné bizottsági elnök: Én itt azt szeretném megkérdezni, hogy az 

önkormányzatnak valóban szüksége van-e a kertészetre, ami már évek óta csak veszteséget 

termel? Illetve a szolgálati és szociális lakások bérleti díjáról kellene beszélnünk, azt gondolom, 

konkretizálni kellene az új összegeket. Szeretnék kérni javaslatokat is erre vonatkozóan. 

Balogh Henrietta aljegyző: Annyi változás történt most a rendeletben, hogy három részre 

lettek felbontva a lakások: szociális alapon bérbe adható, szolgálati célokra kiadható és költség 

elvén kiadható, nekünk ilyen egyébként nincs is. Tehát ezek alapján kellene az összegeket 

meghatároznunk.  

Pisók István polgármester: Igen, kétfajta lakásokról van itt ugye szó, vannak a komfortosak, 

illetve a komfort nélküliek.  

Pádár Lászlóné bizottsági elnök: Én azt gondolom, a szolgálati lakásokat fel lehetne emelni 

a mostani 15 ezer forintról 30 ezerre, hiszen akik ott laknak, rendes fizetéssel rendelkeznek. 

Nem vagyok tisztában a mostani albérlet árakkal, nagyon sok ez? 

Pisók István polgármester: Azt tudni kell, hogy a szolgálati lakásaink is energetikai 

felújításon esnek majd át, szigetelés, napelem, tehát a rezsi számlák jelentősen csökkenek majd. 

Én így azt gondolom, hogy emeljük fel most 25 ezerre a bérleti díjat, a korszerűsítés után pedig 

legyen akkor 30 ezer forint.  

Pádár Lászlóné bizottsági elnök: A szociális alapon bérbe adható lakásoknál pedig én azt 

gondolom, hogy figyelembe kell venni a körülményeket, anyagi helyzetüket azoknál, akik 

jelentkeznek. De a minimum az a 10 ezer forint lenne szerintem. Itt az egyebeknél nekem még 

annyi kérdésem lenne, hogy a kulcsokat, amik most az épületekhez vannak, sokba kerülne-e 

lecserélni, a zárakkal. Felújítások zajlanak most is, emberek jönnek-mennek, azt gondolom, 



lehet célszerű lenne. Illetve utána nyilvántartásba venni azt, hogy bizonyos kulcsokból kinek 

lett adva, így visszakövethető lenne a dolog.  

Pisók István polgármester: A kulcsok soha senkinek nem lettek oda adva, egyik 

vállalkozónak sem, mindig az önkormányzattól nyitott/zárt nekik valaki. Nyilvántartásunk is 

van a kulcsokról, Vígh Lászlónál van egy kulcs szekrény. Az orvosi rendelőnél pedig le is lett 

cserélve a zár.  

Pádár Lászlóné bizottsági elnök: Rendben. Valakinek van-e még bármi hozzáfűzni valója 

valamihez? Ha nincs, akkor köszönöm szépen a részvételt mindenkinek, az ülést bezárom.  

 

 

  Pádár Lászlóné    Balogh Henrietta 

  bizottság elnöke         aljegyző 

 

 

 

     Moldovánné Janku Mónika 

        jegyzőkönyvvezető 

 
 

 

 

 


